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BORNHOLMS HISTORISKE SAMFUND 

Lørdag den 7. september 2024 kl. 1400 

Hasle Rådhus, Store Sal 

 

 

 

Dagsorden: 

 

1. Valg af dirigent 

Bestyrelsens forslag: Finn Rowold. Valgt uden modforslag 

2. Formandens beretning: 

I alt 28 deltog i generalforsamlingen. Formanden gennemgik årets aktiviteter herunder tildelingen af 

Bornholmerprisen 2023 til Ole Almeborg, udgivelsen af Bornholmske Samlinger 2023 på Klemens 

Kro og Jørn Selmers foredrag om Karnaphuset i Rønne. Der holdes 5 årlige bestyrelsesmøder. 

Udtalte tak til Ann Vibeke Knudsen for det store arbejde hun udfører som redaktør af årbogen og 

nævnte, at der vil blive inddraget yderligere to bestyrelsesmedlemmer i arbejdet for at sikre en 

glidende overgang af ansvaret. Tak til Sv. Aage Møller for hans store arbejde som kasserer mm og 

nævnte, at også han ønsker dette arbejde overtaget af andre, da han ønsker at trække sig fra 

bestyrelsen. Tak til web-master Kim Bak som udfører dette arbejde sammen med formanden. 

Foreningen har 5.700 følgere på face-book. Kontingentet blev i 2023 ændret til 300 kr. og det 

udfordres af stadig færre medlemmer og stigende omkostninger. Sluttede med at omtale projektet 

Bhs. Kulturfilm, der har udtrykt ønske om, at Bornh. Hist. Samfund vil indgå som 

tovholder/ansvarlig for  projektet. Foreningen har takket nej på grund af projektets omfang 

(omsætningen i projektet er estimeret til at være 15 gange større end foreningens omsætning). 

3. Redaktørens beretning: 

Redaktøren fortalte om årets udgave af Bornholmske Samlinger. Den er skrevet af journalist og 

forfatter Erik Jensen og får titlen ”Petrea og de 18.000 breve.” Bogen er baseret på et omfattende 

materiale i Rigsarkivet på 154 arkivkasser om den bornholmske slægt Jespersen mm. Kim Bak og 

Finn Kærulf Hansen er medredaktører på de kommende års udgivelser og tanken er at skifte mellem 

samlebind (2025) og temabind f. eks. om Frede Kjøller og om ildebrande på Bornholm. 

4. Regnskab for året 2023: 

Kassereren udleverede et eksemplar af årsregnskabet til alle og gennemgik det i detaljer. Året slutter 

med en kassebeholdning på ca. 146.000 kr., og det er stort set identisk med beholdningen ved årets 

begyndelse. Han præsenterede tillige en økonomisk status pr. 2.9.2024, der viser en forventet 

beholdning ved årsskiftet 2024/25 på ca. 164.000 kr., som er en fornuftig ”buffer” for de kommende 

års fortsatte arbejde med at udgive en årbog. 

5. Fastsættelse af kontingent for året 2025. 

Formanden foreslog uændret kontingent. Vedtaget. 

6. Valg af bestyrelse: 

Følgende var på valg: Anette Eriksen, Jesper Vang Hansen, Svend Aage Møller og Kim Bak. Alle 

blev genvalgt. Der er en vakant bestyrelsespost og formanden efterlyste forslag til besættelse af 

denne. Jan B. Mortensen meldte sig på banen og blev valgt. 

7. Valg af suppleant til bestyrelsen: 

Ingen meldte sig. Er fortsat vakant. 

8. Valg af revisor: 

På valg var Jørn Birk og Finne Hansen. Begge blev genvalgt. 

9. Valg af revisorsuppleant: 

På valg var Jens Baunsgaard, der blev genvalgt 



10. Eventuelt: 

Der var ros til formanden og redaktøren fra salen. Formanden takkede dirigenten for en myndig 

ledelse af generalforsamlingen.   

 

 

Efter generalforsamlingen orienterede Niels-Jørn Jensen om projektet Hasle Kulturhavn inden 

deltagerne blev inviteret med på en tur ned til havnen, hvor Niels-Jørn Jensen fortsatte sin historie 

om Hasle Havn og dens betydning for lokalområdet. 

 

Mogens Lau 


